
Referat af Friluftsrådet Søhøjlandets årsmøde 2023  

Afholdt den 03. marts 2023  

I Skanderborg Lystfiskerforenings lokaler Vestermølle, Oddervej 80 Skanderborg 

Antal deltagere: 17  

Punkter behandlet  

1. Valg af ordstyrer: 

Ingvard Nørgaard fra Dansk Vandrelaug blev valgt og takkede ja.  

 

2. Lokalbestyrelsens beretning 

Der blev henvist til den beretning, der er sendt ud. Der var ingen bemærkninger 

til denne.  

Jan Karnøe fortalte om Naturpark Kloster Mølle / Vestbirk Vandkraftværk. Der er 

nedsat en Temagruppe. Der har været et dagsmøde 7. Januar. Der er udarbejdet 

en række forslag. Der blev lavet et udkast til en ansøgning. Sendt til Horsens 

Kommune. Afventer det videre forløb.  

Natur og ungdom er fraflyttet Kloster Mølle, da Skov- og Naturstyrelsen ønsker at 

sælge møllen. Forsøger at få udbuddet udsat. Ønsker at sikre den offentliges 

adgang til området. Man spørger forsamlingen om, man vil støtte arbejdet med 

at få sikret den offentlige adgang.  

 

3. Valg af medlemmer til bestyrelsen 

a. Kommunekoordinator for Skanderborg Kommune. For 2 år.  

John Balle Jensen blev genvalgt.  

b. Kommunekoordinator for Horsens Kommune 

Jens Moos blev genvalgt.  

c. Tovholder for temagruppe Kommunikation og økonomi .  

Robert Nielsen blev genvalgt.  

d. Tovholder for temagruppe Børn, unge og friluftsliv 

Peter Rasmussen Natur og Ungdom blev foreslået. Et navn kommer 

efterfølgende. Peter Rasmussen tager posten indtil videre.  

e. Tovholder for temagruppe Naturpark Vestbirk Vandkraft/Klostermølle 

Jan Karnøe blev genvalgt.  

4. Opstilling af evt. yderligere temagrupper med tilhørende tovholdere 

En af deltagerne (Tommas Ehrhorn Salomonsen) ved mødet nævnte en gruppe, 



som har valgt et tema ”Nye stier og nye fodspor”. En nystartet temagruppe fra 

Hedensted. 26 medlemmer har den nu. Arrangerer ture for hinanden. Vil gerne 

melde sig ind i Dansk Vandrelaug for netop at få lavet nogle nye stier. 

Vedkommende blev opfordret til at sende en mail til Jan.  

Ingvard Nørgaard fortalte, at Dansk Vandrelaug arbejder på at få lavet nogle 

stier. Der er dog udfordringer i forhold til nogle lodsejere.  

Der blev opfordret til at lave en Temagruppe om stier. Ingvard blev spurgt, men 

takkede nej.  

5. Evt.   

Flemming Larsen fra Friluftsrådets bestyrelse fortalte, at det nu er sidste gang, at 

han deltager i Søhøjlandets årsmøde, da han trækker sig fra bestyrelsen for 

Friluftsrådet. Jan takkede ham for altid at ville stille op.  

 

Referent Robert Nielsen.  


